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REVISTA PRESEI 

 

 

• Finanţele comunică oficial datele primei rectificări bugetare. Ce plusuri şi 
minusuri au ministerele 

Ministerul Finanţelor Publice (MFP) anunţă luni, într-n comunicat oficial, proiectul primei 
rectificări bugetare din 2018, despre care precizează că este „pozitivă” şi că a fost 
elaborată „cu încadrarea în ţinta de deficit bugetar de 2,97% din PIB”. 

„Rezultatele economice de până în prezent argumentează posibilitatea realizării 
creşterii economice de 5,5% utilizată la fundamentarea legii bugetului de stat de anul 
2018. Astfel, PIB-ul nominal estimat s-a majorat la 945 de miliarde de lei, faţă de 907,9 
miliarde de lei cât s-a estimat iniţial”, se arată în comunicat. 

Potrivit MFP, veniturile bugetului general consolidat se majorează, per sold, cu suma de 
5,99 miliarde de lei. Prin rectificarea bugetară, veniturile au fost actualizate ţinând cont 
de încasările realizate pe primele 6 luni din acest an, precum şi de măsurile legislative 
aprobate în 2018. 

Astfel, unele bugete componente ale bugetului general consolidat au înregistrat 
diminuări ale veniturilor (bugetul de stat -1,77 miliarde de lei) iar alte bugete au 
înregistrat majorări ale veniturilor (de exemplu: bugetul asigurărilor sociale de stat 
+897,1 milioane de lei, bugetul asigurărilor pentru şomaj +245,9 milioane de lei, bugetul 
Fondului Naţional Unic de Asigurări Sociale de Sănătate +1,2 miliarde de lei, bugetele 
locale +3,48 miliarde de lei etc.) rezultând per sold un plus de venituri de 5,99 miliarde 
de lei, deci o rectificare pozitivă. 

Totodată, cheltuielile bugetului general consolidat se majorează, per sold, cu 7,09 
miliarde de lei. 

MFP precizează că s-au asigurat fonduri suplimentare de 1.125,9 milioane de lei pentru 
bugetele locale, din sume defalcate din taxa pe valoarea adăugată (TVA) pentru 
finanţarea cheltuielilor autorităţilor administraţiei publice locale, din care: 
- 916,5 milioane de lei pentru echilibrarea bugetelor locale; 
- 209,4 milioane de lei pentru finanţarea cheltuielilor determinate de implementarea, la 
nivelul judeţelor şi sectoarelor municipiului Bucureşti, a Programului pentru şcoli al 
României, în perioada septembrie-decembrie 2018-2019. 
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Ministerului Sănătăţii i-au fost alocate 333,6 milioanede lei per sold, din care: 
- 418,3 milioane lei pentru achiziţionarea de incubatoare şi alte echipamente medicale 
pentru mamă şi copil, pentru programe şi acţiuni de sănătate, pentru achiziţia unor 
echipamente de testare auditivă pentru nou-născuţi; 
- 140 de milioane de lei pentru dotări cu aparatură medicală în cadrul proiectului 
„Reforma sectorului sanitar”, derulat cu Banca Internaţională pentru Reconstrucţie şi 
Dezvoltare; 
- 65,2 milioane de lei pentru proiecte cu finanţare externă nerambursabilă. 

„Întrucât veniturile bugetului Fondului naţional unic de asigurări sociale de sănătate s-au 
realizat în proporţie mai mare decât estimările iniţial, s-a diminuat subvenţia de 
echilibrare cu 139,7 milioane de lei”, se menţionează în comunicat. 

Ministerului Finanţelor Publice i-au fost alocate, pentru acţiuni generale, 1.278,8 
milioane lei per sold din care: 
- 765,5 milioane de de lei pentru contribuţia României la bugetul UE; 
- 240 de milioane de lei pentru schemele de ajutor de stat pentru investiţii şi 
rambursarea accizei la carburanţi pentru transportatori; 
- 200 de milioane de lei la Fondul de rezervă bugetară din care se va asigura finanţarea 
referendumului pentru redefinirea familiei şi a sumelor necesare înlăturării efectelor 
calamităţilor; 
- 580,7 milioane de lei, în principal pentru plata despăgubirilor acordate în baza legilor 
de restituire a proprietăţilor, pentru cheltuieli de investiţii în infrastructura IT şi dotarea 
ANAF, precum şi pentru participarea României la capitalul Băncii Asiatice pentru 
Investiţii în Infrastructură. 

În continuare, Ministerul Afacerilor Interne primeşte 366,3 milioane de lei, per sold, din 
care 100 de milioane de lei pentru plata pensiilor militare de stat, 100 de milioane de lei 
cheltuieli cu salariile şi 150 de milioane de lei pentru cheltuieli de investiţii. 

Ministerului Educaţiei Naţionale i se alocă 178,1 milioane de lei, per sold, din care: 
- 200 de milioane de lei pentru burse şi despăgubiri civile; 
- 51,3 milioane de lei pentru cheltuieli aferente programelor cu finanţare rambursabilă 
destinate Proiectului privind învăţământul secundar; 
- 23,5 milioane de lei cheltuieli de investiţii la unităţile de învăţământ; au fost reduse 
sumele identificate ca economii la alte naturi de cheltuieli. 

Ministerului Transporturilor i se alocă 170,5 milioane de lei, per sold, din care 230 de 
milioane de lei pentru facilităţile la transport acordate diferitelor categorii sociale 
(studenţi, pensionari, veterani de război etc.), 250 de milioane de lei pentru investiţii ale 
agenţilor economici în infrastructura publică de transport rutier şi feroviar. „Au fost 
reduse sumele identificate ca economii la alte naturi de cheltuieli; de asemenea, s-au 
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asigurat credite de angajament suplimentare de 691,9 milioane de lei pentru demararea 
proiectelor de investiţii în infrastructura de transport”, precizează MFP. 

În acelaşi timp, Ministerului Agriculturii şi Dezvoltării Rurale i se alocă 73,4 milioane de 
lei, per sold, din care 100 de milioane de lei pentru plată deconturi la motorină trimestrul 
II 2018 şi 21 de milioane de lei pentru investiţii în infrastructura de îmbunătăţiri funciare. 
Au fost reduse sumele identificate ca economii la alte naturi de cheltuieli. 

Secretariatului General al Guvernului i se alocă 147,8 milioane de lei, per sold, din care 
115,5 milioane de lei în principal pentru Catedrala Mântuirii Neamului, 5 milioane de lei 
pentru Programul „Investeşte în tine” şi 5 milioane de lei pentru schema de ajutor de 
stat pentru industria cinematografică. 

Autoritatea Naţională Sanitare Veterinară şi pentru Siguranţa Alimentelor (ANSVSA) 
primeşte 99,5 milioane de lei, per sold, din care 111,6 milioane de lei pentru 
desfăşurarea activităţilor specifice instituţiilor subordonate în cadrul Programului pentru 
eradicarea pestei porcine africane, în cadrul căruia se decontează despăgubiri pentru 
animalele sacrificate în vederea prevenirii şi combaterii epizootiilor. „Au fost reduse 
sumele identificate ca economii la alte naturi de cheltuieli”, precizează MFP. 

Bugetul Fondului naţional unic de asigurări sociale de sănătate este suplimentat cu 
557,5 milioane de lei, per sold, în principal pentru asigurarea drepturilor salariale ale 
personalului din unităţile sanitare. 

Bugetul asigurărilor sociale de stat este suplimentat cu 852,1 milioane de lei, per sold, 
în principal pentru asigurarea drepturilor de pensie. 

„Pentru asigurarea acestor sume, pe lângă majorarea veniturilor şi având în vedere 
necesitatea menţinerii deficitului bugetar, a fost necesară şi reducerea cheltuielilor 
cuprinse în bugetele ordonatorilor principali de credite ai bugetului de stat, în principal 
prin anularea sumelor reţinute conform art.21 din Legea finanţelor publice nr.500/2002, 
în proporţie de 10% din bugetul aprobat, sume care - potrivit legii - nu puteau fi angajate 
de instituţii în primul semestrul al anului, precum şi reducerea unor economii rezultate 
din analiza plăţilor efectuate pe primele 6 luni ale anului, comparativ cu cele programate 
de instituţii pentru aceeaşi perioadă”, se mai arată în comunicatul MFP. 

Potrivit Finanţelor, „diminuările au fost operate de la Serviciul Român de Informaţii (-113 
milioane de lei), Ministerul Cercetării şi Inovării (-122,1 milioane de lei), Ministerul 
Dezvoltării Regionale şi Administraţiei Publice (-44,2 milioane de lei), Ministerul Energiei 
(-47,7 milioane de lei), Ministerul Afacerilor Externe (-35,1 milioane lei), Serviciul de 
Protecţie şi Pază (-22,7 milioane lei), Ministerul Turismului (-17,3 milioane de lei), 
Serviciul de Informaţii Externe (-16,5 milioane lei) şi Serviciul de Telecomunicaţii 
Speciale (-16,2 milioane lei)”. În legătură cu acestea, MFP precizează: „La instituţiile la 
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care au fost diminuate creditele bugetare, nu au fost diminuate corespunzător şi 
creditele de angajament, astfel încât să nu fie afectat procesul de contractare a 
proiectelor finanţate din fonduri europene precum şi a lucrărilor de investiţii, diminuarea 
referindu-se doar la creditele bugetare (cash)”. 

„Precizăm că proiectul de rectificare a fost realizat în urma discuţiilor purtate cu 
reprezentanţii ordonatorilor principali de credite ai bugetului de stat şi bugetul 
asigurărilor sociale”, se mai arată în comunicatul MFP. 

(Sursa: Mediafax) 

 

• Teodorovici: Am avut discuţii cu două companii la nivel mondial privind 
scanerele pentru vămi 

Ministrul Finanţelor, Eugen Teodorovici, a precizat, luni, că a purtat discuţii cu firme 
chineze pentru achiziţionarea de scanere vamale şi cu Polonia pentru preluarea 
modelului polonez de organizare a punctelor vamale. 

„Dacă facem într-adevăr acest proiect şi anul viitor avem partea asta de graniţă de est a 
Uniunii Europene securizată şi facem, într-adevăr, scanarea de 100% a tot ceea ce 
intră în ţară, doar din cifrele oficiale pe care le au companiile din domeniu rezultă că 
avem (n.n.- economisim) undeva la 800 de milioane de euro. E o sumă pe care ei o 
spun, n-o spunem noi”, a spus ministrul Finanţelor, la o discuţie cu presa. 

Ministrul a precizat, însă, şi că cifra de până la 800 de milioane de euro ar fi obţinută 
doar de pe urma combaterii traficului cu ţigări. Principalele puncte vizate de securizare 
sunt graniţele cu Serbia şi cu Ucraina şi Vama Constanţa. 

„Am avut deja discuţii, chiar şi în această seară (luni - n.r.), cu două companii la nivel 
mondial privind aceste scanere”, a adăugat ministrul, indicând China ca ţară de origine 
a companiilor cu care au fost purtate discuţii. 

Eugen Teodorovici a indicat şi dorinţa modificării legislaţiei în aşa fel încât vama să 
devină zona de informatizare a ANAF, şi nu numai, ca fiind „infrastructură critică”. 

„Şi în momentul acela, când am şi pe această piesă ultimă făcută, mă uit frumos în 
piaţă, am caietul meu de sarcini, adică trebuie să ştiu exact ce vreau, pun mâna pe 
telefon (...) şi fac discuţii directe cu firma şi am închis discuţia. (...) Exact cum facem pe 
partea de apărare, aşa o să facem şi noi”, a mai spus oficialul. 

Nu în ultimul rând, ministrul a precizat că au fost purtate discuţii cu ministrul de Finanţe 
polonez pentru prealuarea modelului de organizare a punctelor vamale din Polonia. 
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(Sursa: Mediafax) 

 

• Asociaţia Oamenilor de Afaceri ar fi de acord cu eliminarea salariului minim în 
sectorul privat/ Olguţa Vasilescu anunţa că acest lucru este exclus 

Asociaţia Oamenilor de Afaceri din România - AOAR - anunţă luni, într-un comunicat, 
că va susţine lansarea unui dialog public prin care asociaţiile patronale şi cele sindicale 
să ajungă la un consens referitor la „stabilirea sau eliminarea” salariului minim pentru 
sectorul privat. 

„Apreciem ca obiectivă iniţiativa dlui ministru Eugen Teodorovici, în legătură cu 
importanţa fixării sau nu a unui salariu minim în sectorul privat, luând în considerare 
realităţile structurii economice şi diferenţele de productivitate între diverse sectoare. În 
contextul diferenţelor salariale existente între diversele regiuni ale tarii, eliminarea 
salariului minim ar putea fi un factor ce poate stimula crearea de noi locuri de muncă în 
zone mai puţin atractive, în principal din cauza lipsei infrastructurii”, menţionează 
AOAR. 

În cadrul analizelor şi discuţiilor vizând eliminarea sau menţinerea salariului minim 
obligatoriu în sistemul privat, AOAR va propune „evaluarea posibilităţii adoptării unui 
salariu minim orar şi nu lunar, ceea ce ar corespunde realităţii unei economii marcate 
de variaţii ale cererilor de pe piaţa internă şi internaţională”. 

AOAR apreciază, totodată, că „specializarea şi dezvoltarea serviciilor care asigură o 
valoare adăugată crescută poate fi stimulată prin introducerea aplicării legale şi nu prin 
calcule aritmetice (salariu lunar împărţit la 160 de ore) a salariului minim orar, permiţând 
astfel o flexibilizare normală a costurilor cu forţa de munca şi o creştere a competitivităţii 
companiilor”. 

Asociaţia solicită Guvernului „să înţeleagă dificultăţile cu care se confruntă mediul de 
afaceri, urmare şi a unor decizii guvernamentale, ceea ce face ca realitatea pieţei 
muncii din România să fie una defavorabilă creşterii durabile a economiei româneşti”, 
se mai arată în comunicat. 

„Salariul minim n-ar trebui să mai fie pe toată economia, ci doar în sectorul public. 
Trebuie eliminată această obligaţie, pentru că statul nu ar trebui să se bage în piaţă. 
Poţi să îl faci eventual o referinţă pentru mediul privat. Poţi, ca stat, să dai facilităţi celor 
care nu au angajati sub acel barem, dar atât. Lasă-l pe patron să vadă cu cât plăteşte”, 
a declarat vineri ministrul Finanţelor, Eugen Teodorovici, într-un interviu pentru DC 
News. 
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„Este o idee excelentă! Oricum, salariul minim e o escrocherie, există oameni care iau 
acest salariu indiferent dacă lucrează sau nu. De exemplu, pe litoral, ca să-ţi păstrezi 
angajatul şi pe timpul iernii trebuie să-l plăteşti. Şi nu poţi să-l plăteşti decât cu salariul 
minim, chiar dacă el nu face nimic, stă acasă câteva luni”, a declarat pentru MEDIAFAX 
Florin Pârvu, vicepreşedinte al Consiliului Naţional al IMM-urilor. 

De cealaltă parte, preşedintele confederaţiei sindicale Cartel Alfa, Bogdan Iuliu Hosu, a 
declarat că ministrul Finanţelor „ori a ieşit din PSD, ori a uitat care e politica UE în 
domeniul salariului minim”. „La nivelul UE s-a creat de curând ceea ce se numeşte 
Pilonul Social, iar salariul minim pe economie reprezintă un element esenţial. Mai mult, 
toate Recomandările de ţară ale Comisiei Europene subliniază că salariul minim pe 
economie trebuie modificat astfel încât să permită o distribuire mai bună a creşterii 
economice. De asemenea, totalul cheltuielilor pentru personal trebuie să fie acoperite în 
proporţie de cel mult 50% din contribuţia lucrătorilor. Este îngrijorător că un ministru atât 
de important are astfel de idei, ca eliminarea salariului minim”, a spus lideril sindical, 
pentru MEDIAFAX. 

De la 1 ianuarie 2018, salariul minim brut pe economie a crescut la 1.900 de lei, după 
ce în 2017 fusese 1.450 de lei. 

(Sursa: Mediafax) 

 
• Uite urgenta, nu e urgenta: Creditele gratuite promise de Dancila au dat bine la 
bilant si cam atat. De ce nu se aplica OUG 
 
Premierul Viorica Dancila a trecut in bilantul celor 6 luni de mandat si ordonanta de 
urgenta privind asa-numitele "credite gratuite" acordate tinerilor, insa, la mai bine de o 
luna de la adoptare, actul normativ nu a facut nici macar primul pas absolut necesar 
pentru a incepe sa produca efecte. 
 
Intitulat pompos "Investeste in tine", programul prevede ca tinerii care indeplinesc 
anumite conditii vor putea obtine credite avantajoase, cu "dobanda zero, pentru ca este 
suportata integral de stat", conform spuselor premierului Dancila. 
 
Citeste mai multe despre:Guvernul a dat ordonanta de urgenta pentru creditele cu 
dobanda zero "Investeste in tine" 
 
Criticat de specialistii in economie, care apreciaza ca masura este fie "populista", fie "o 
himera", fie de-a dreptul "tampita", programul a ramas pana acum (la aproape 9 
saptamani de la adoptare in sedinta de guvern!) inca la stadiul vorbelor, facandu-ne sa 

http://www.ziare.com/bani/credit/guvernul-a-dat-ordonanta-de-urgenta-pentru-creditele-cu-dobanda-zero-investeste-in-tine-1518438
http://www.ziare.com/bani/credit/guvernul-a-dat-ordonanta-de-urgenta-pentru-creditele-cu-dobanda-zero-investeste-in-tine-1518438
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ne intrebam de ce a fost nevoie de o ordonanta de urgenta daca pasul doi se face cu 
atata lentoare si daca nu cumva menirea acestei masuri nu a fost alta decat aceea de a 
da bine in bilantul premierului Dancila. 
 
Cum era si firesc, promisiunea a starnit interesul potentialilor beneficiari, care si-ar fi 
dorit sa afle ce trebuie sa faca pentru a se bucura de banii garantati astfel de stat. Am 
vrut sa le raspundem la intrebari si sa vedem cine a avut dreptate in aceasta chestiune, 
Guvernul sau contestatarii, insa am aflat ca modul in care va fi aplicat actul normativ 
este, deocamdata, un mister. 
 
Conform actului normativ, OUG 50/2018, "plafonul anual al garantiilor, modalitatea 
si conditiile de acordare, conditiile de eligibilitate ale bancilor si a persoanelor 
fizice beneficiare ale creditului, regulile de gestionare a garantiilor se stabilesc 
prin hotarare a Guvernului. 
 
Garantiile se acorda in limita plafonului aprobat si in functie de criteriile specifice 
prevazute in normele si procedurile interne de creditare ale bancilor si in normele de 
garantare ale Fondul National de Garantare a Creditelor pentru Intreprinderi Mici si 
Mijlocii si ale Fondului Roman de Contragarantare". 
 
Insa primul pas, absolut obligatoriu, era ca, "in termen de 30 zile de la data intrarii in 
vigoare a prezentei ordonante de urgenta, Comisia Nationala de Strategie si 
Prognoza si Ministerul Finantelor Publice vor elabora normele de aplicare a 
prezentei ordonante de urgenta, inclusiv modalitatea si conditiile de acordare si 
recuperare a garantiilor, care vor fi aprobate prin hotarare a Guvernului". 
 
Contactat, luni, de Ziare.com, presedintele Comisiei Nationale de Strategie si 
Prognoza, Ion Ghizdeanu, ne-a declarat ca normele au fost adoptate, urmand sa 
ajunga la un moment dat si in sedinta de guvern. 
 
"Normele sunt gata. Nu e saptamana asta sedinta de guvern, e pe 20 (august, n.red.) . 
Normele sunt pe parcurs, la avizat", ne-a spus Ion Ghizdeanu. 
 
Ziare.com a cerut si Asociatiei Romane a Bancilor un punct de vedere, insa pana la ora 
redactarii acestui articol n-am primit niciun raspuns. 
 
Prin urmare, daca timp de 2 luni (22 iunie - 22 august) nu se va intampla nimic, de ce a 
fost nevoie de o ordonanta de urgenta data pe perioada vacantei de vara? 
 
Totusi, in cateva luni vom afla daca exista banii necesari si, mai ales, daca Parlamentul 

https://lege5.ro/Gratuit/gi4dknzvg44q/ordonanta-de-urgenta-nr-50-2018-privind-implementarea-programului-guvernamental-investeste-in-tine
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va fi de acord cu ideea sau va respinge, prin vot in plen, OUG cu care deja s-a laudat 
Viorica Dancila. 
 
(Sursa: Mediafax) 

 

• Scădere importantă a ROBOR. Care este explicația 

Indicele Robor la trei luni, în funcţie de care sunt calculate dobânzile la majoritatea 
creditelor în lei, a scăzut la 3,40%, potrivit datelor publicate luni de Banca Naţională a 
României (BNR). 

Robor la trei luni este indicatorul principal în funcţie de care se calculează dobânzile 
variabile la creditele în lei. Vineri, acesta a stagnat la 3,47%. Luni, 30 iulie, indicele a 
urcat la 3,47%, cel mai mare nivel din 24 februarie 2014, când a fost 3,55%.  Totodată, 
indicele Robor la şase luni a scăzut luni la 3,49%. Vineri, acesta a stagnat la 3,53%. 
Luni, 30 iulie, acest indice a crescut la 3,53%, cel mai mare nivel din 5 martie 2014, 
când a fost 3,61%, potrivit News.ro. 

Băncile au atras lichiditate de 10,5 miliarde de lei prin prima operațiune de tip repo din 
acest an, cea mai mare ca valoare începând din februarie 2013. Lichiditatea atrasă de 
11 bănci ar putea determina o diminuare a dobânzilor pe interbancar și, astfel, o 
scădere a indicelui Robor, în funcție de care sunt calculate dobânzile la creditele 
populației."Este un deficit de lichiditate, iar dacă BNR oferă lichiditate la rata dobânzii 
cheie când situația în piață este de deficit, atunci probabil ratele de dobândă vor veni 
mai aproape de rata cheie", a declarat pentru Profit.ro economistul șef al ING Bank 
România, Ciprian Dascălu. 

(Sursa: news.ro) 

 

• Inflația a rămas constantă în luna iunie. Decizia anunțată de BNR privind rata 
dobânzii de politică monetară 

BNR a explicat luni decizia de a menţine dobânda: rata anuală a inflaţiei şi-a stopat 
creşterea în luna iunie. 

Banca Naţională a României (BNR) a anunţat luni că decizia privind menţinerea ratei 
dobânzii de politică monetară la nivelul de 2,50% pe an a fost luată în contextul în care 
rata anuală a inflaţiei şi-a stopat creşterea în luna iunie, potrivit News.ro. 

https://www.news.ro/economic/indicele-robor-la-trei-luni-a-scazut-la-3-40-1922400606402018081118320696
https://www.profit.ro/povesti-cu-profit/financiar/banci/bancile-au-atras-10-5-miliarde-de-lei-de-la-bnr-prin-cea-mai-mare-operatiune-repo-din-ultimii-5-ani-si-jumatate-miscarea-poate-determina-scaderea-robor-18321030
https://www.news.ro/economic/bnr-explica-mentinerea-dobanzii-rata-anuala-a-inflatiei-si-a-stopat-cresterea-in-luna-iunie-1922404306062018081518321166
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Rata anuală a inflaţiei şi-a stopat creşterea în luna iunie, rămânând la nivelul de 5,4%, 
deasupra intervalului de variaţie al ţintei de inflaţie. 

”Stagnarea a avut loc în condiţiile în care accelerarea creşterii în termeni anuali a 
preţului combustibililor şi a preţurilor legumelor şi fructelor a fost compensată ca impact 
de scăderea dinamicii preţului produselor din tutun şi încetinirea uşoară a inflaţiei de 
bază”, se arată în comunicat. 

Reprezentanţii BNR au subliniat că rata anuală a inflaţiei CORE 2 ajustat (care elimină 
din calculul inflaţiei preţurile administrate, volatile, ale produselor din tutun şi ale 
băuturilor alcoolice, preţuri asupra cărora influenţa politicii monetare este puţin 
semnificativă sau nulă) a continuat să scadă uşor, până la 2,9% în luna iunie, de la 
2,99% în luna anterioară şi 3,05% în luna martie. 

”Decelerarea a fost indusă de segmentul produselor alimentare procesate şi de cel al 
serviciilor, în principal sub influenţa dinamicii preţurilor internaţionale ale unor produse 
agroalimentare şi a evoluţiei cursului de schimb al leului în raport cu euro”, se arată în 
comunicat. 

În plus, cele mai recente date statistice arată o încetinire a creşterii anuale a producţiei 
industriale în perioada aprilie-mai comparativ cu primul trimestru din 2018, concomitent 
însă cu sporirea semnificativă a dinamicii comenzilor noi în industria prelucrătoare. 

”Lucrările din construcţii au continuat să scadă în termeni anuali, pe seama segmentului 
construcţiilor rezidenţiale, în timp ce activitatea din comerţ şi a menţinut dinamica 
robustă. Deficitul de cont curent şi-a temperat considerabil adâncirea în raport cu 
perioada similară a anului trecut. În acelaşi timp, variaţia anuală a costurilor salariale 
unitare din industrie a urcat în luna mai (la +8,6%, în creştere cu 2,4 puncte procentuale 
comparativ cu luna aprilie), pe fondul încetinirii ritmului de creştere a productivităţii 
muncii”, se arată în comunicat. 

În plus, creditul acordat sectorului privat şi-a reaccelerat creşterea în iunie, la 6,8%, de 
la 6,4% în luna mai, pe seama creditului acordat populaţiei, dar mai ales a creditului 
acordat societăţilor nefinanciare. 

În şedinţa de luni, consiliul de administraţie al BNR a analizat şi aprobat raportul asupra 
inflaţiei, ediţia august 2018. 

”Noul scenariu al prognozei reconfirmă perspectiva scăderii ratei anuale a inflaţiei în 
trimestrul III, în condiţiile menţinerii ei deasupra intervalului ţintei, urmată de coborârea 
ei mai pronunţată în ultimele luni ale anului curent spre limita superioară a intervalului-
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ţintă de 1,5 3,5 la sută. Traiectoria anticipată a ratei anuale a inflaţiei se menţine pe 
coordonate cvasi similare celor din prognoza precedentă pe termen scurt, dar uşor 
revizuită în sens descendent pe orizontul mai îndepărtat de timp”, se arată în 
comunicat. 

BNR avertizează că incertitudinile şi riscurile asociate perspectivei inflaţiei au ca 
principale surse evoluţia preţurilor administrate (gaze şi energie electrică), a preţurilor 
volatile ale produselor alimentare şi ale unor produse alimentare procesate, precum şi 
condiţiile de pe piaţa muncii şi conduita politicii fiscale. 

Relevante sunt, de asemenea, evoluţiile viitoare ale preţului internaţional al petrolului, 
ritmul creşterii economice şi dinamica inflaţiei în zona euro şi în UE şi, implicit, conduita 
politicii monetare a BCE şi a băncilor centrale din regiune, potrivit BNR. 

(Sursa: news.ro) 

 

• Un asistent spune că după protestul de la Spitalului Universitar se aduc 
continuu materiale, de teama Corpului de Control: Acum umblă disperaţi prin 
spital să cureţe 

Un asistent medical de la Secţia Ortopedie, Simion Daniel Petrică, a declarat, luni, 
pentru MEDIAFAX, că de dimineaţă, de când 15 angajaţi ai Spitalului Universitar au 
protestat, s-au adus materiale, corpuri sanitare în unitate, iar celorlalti angajaţi 
conducerea le-a interzis să iasă la protest. 

„De azi (luni -n.r.) dimineaţă se aduc continuu materiale, de acum e depozitul plin, toată 
ziua au cărat. Nici nu se pune problema să renunţ la greva foamei şi la protest. Până nu 
pun blocul operator în funcţiune, nu renunţ. Pe mine nu mă intimează, eu nu renunţ 
după o zi, două, trei. Până nu fac ce e de făcut, nu mă las (...) Dacă ar veni acum 
Corpul de Control ar vedea că toate materialele din depozit sunt aduse astăzi (luni -
n.r.), după ora 14.00. De azi (luni-n.r.) dimineaţă, până acum au schimbat bazinele cu 
sârmă, vasele. De ce au făcut asta? Acum s-a putut (...) Directoarea de la îngrijiri şi 
şeful Sanepidului umblă disperaţi prin spital să cureţe”, a declarat, pentru agenţia de 
presă MEDIAFAX, Simion Daniel Petrică. 

Asistentul medical de la Secţia Ortopedie este nemulţumit şi de faptul că nimeni de la 
Ministerul Sănătăţii nu a venit până în acest moment să constate neregulile, iar 
managerul spitalului şi-a închis telefonul. 
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„Eu zic că trebuia să vină doamna ministru (al Sănătăţii - n.r.), să spună că nu 
dispunem de fonduri, că se va rezolva şi nu mai ieşea tot circul ăsta. Nu cred că de azi 
(luni -n.r.) dimineaţă nu s-a găsit nimeni la minister care să vină, să constate. Oare de 
fiecare dată trebuie să moară cineva, să se întâmple ceva? În discuţia de dimineaţă, 
doamna manager ne-a luat că sunt probleme tehnice, că se vor rezolva, iar după ce am 
intrat noi să spunem nemulţumirile, a spus că nu ne mai aude şi şi-a închis telefonul. Pe 
mine nu o să mă sune nimeni (din cadrul conducerii – n.r.), pentru că le este frică”, a 
mai spus bărbatul. 

Angajaţilor Spitalului Universitar le-ar fi fost interzis să mai coboare la protest, susţine 
Simion Daniel Petrică. 

Circa 15 angajaţi ai Spitalului Universitar Bucureşti au protestat, luni, în faţa instituţiei, 
deoarece sunt nevoiţi să aleagă între voucherele de vacanţă şi sporurile maxime. 

Ulterior, reprezentanţii ministerului Sănătăţii au anunţat că Direcţia de Sănătate Publică 
şi Corpul de Control al ministrului Sănătăţii vor face verificări, ca să stabilească exact 
cum au fost folosite findurile alocate de minister. 

 

• Iohannis: Cercetarea din România riscă să regreseze la nivelul anilor ’90 

Preşedintele Klaus Iohannis a apreciat, luni, că cercetarea din România riscă să 
”regreseze la nivelul anilor ’90” din cauza intenţiei Guvernului de a adopta o ordonanţă 
care conţine prevederi ce pun în pericol calitatea şi independenţa cercetării din ţara 
noastră. 

”Preşedintele României, Klaus Iohannis, avertizează că cercetarea din România riscă 
să regreseze la nivelul anilor ’90 din cauza intenţiei Guvernului de a adopta Ordonanţa 
privind activitatea de cercetare-dezvoltare şi inovare, publicată pe site-ul Ministerului 
Cercetării şi Inovării. Aşa cum a fost deja subliniat de reprezentanţi ai cercetătorilor şi ai 
mediului universitar, proiectul conţine prevederi care pun în pericol calitatea şi 
independenţa cercetării din România şi riscă să blocheze procesele de europenizare şi 
internaţionalizare ale acesteia, cu impact negativ asupra performanţei în inovare şi 
asupra competitivităţii economice şi bunăstării sociale”, se arată într-un comunicat de 
presă remis MEDIAFAX de Administraţia Prezidenţială. 

În opinia şefului statului, principalele efecte directe ale propunerii de ordonanţă sunt 
deprofesionalizarea managementului în cercetare, reducerea transparenţei sau chiar 
dispariţia alocării fondurilor pe baze competitive, aşa cum o cere buna practică 
europeană şi internaţională, dar şi creşterea riscului de politizare a finanţării cercetării în 
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general, anulând practic un întreg proces de aliniere la buna practică internaţională 
început în anii ’90. 

”Ordonanţa menţine direct ministerul, cu o conducere politică şi fără o capacitate 
managerială dovedită, ca principal coordonator al programelor din Planul naţional. Sunt 
eliminate organismele care se ocupau anterior de managementul finanţării pe bază de 
competiţie a proiectelor de cercetare şi sunt transferate o parte din atribuţiile acestora 
către instituţii de cercetare, care sunt şi beneficiare ale granturilor de cercetare. Este 
total neclar rolul pe care consiliile naţionale de cercetare, dezvoltare şi inovare îl vor mai 
juca. Întreg demersul de politizare a managementului cercetării va împiedica de facto şi 
afilierea la instituţii europene care grupează agenţiile independente de finanţare a 
cercetării, cum este, de exemplu, Science Europe, şi va face imposibile colaborările de 
tip joint-calls / joint-programmes cu agenţiile independente de finanţare a cercetării, 
dezvoltării şi inovării din alte ţări. Pentru actualul Guvern, performanţa în cercetare nu 
reprezintă o prioritate! Astfel, Ordonanţa menţine doar programul de finanţare NUCLEU 
şi anulează finanţările instituţionale de performanţă, renunţându-se la evaluarea 
internaţională. Mai mult, prin facilitarea acordării directe de fonduri către instituţii 
(publice şi private deopotrivă), se reduce transparenţa alocării fondurilor pentru proiecte 
individuale de cercetare, principiu-cheie în finanţarea pe bază de merit a activităţii de 
cercetare ştiinţifică”, se mai arată în comunicat. 

Potrivit sursei citate, Guvernul a redus substanţial alocarea de fonduri pentru cercetare 
în ultima propunere de rectificare bugetară (10% din bugetul anual al cercetării), în 
condiţiile în care bugetul cercetării este oricum de cinci ori mai mic decât recomandarea 
europeană de 1% din PIB. În locul asigurării unui maxim de finanţare posibil, a unui 
cadru legal normativ predictibil şi coerent cu modul de funcţionare al activităţii de 
cercetare pe plan european, propunerea de ordonanţă duce la scăderea independenţei 
şi transparenţei activităţii de cercetare şi creşte riscul politizării acesteia. 

”Din păcate, se observă un efort susţinut în ultimele luni de a decupla cercetarea de 
practicile din mediul ştiinţific la nivel mondial. Eforturile de eliminare a cercetătorilor şi 
profesorilor români din diaspora, cât şi străini din procesul de evaluare a proiectelor 
depuse în cadrul competiţiilor naţionale de finanţare, actualul proiect de ordonanţă de 
guvern şi recentele propuneri de rectificări bugetare, transmit un semnal grav despre 
starea cercetării româneşti, ale cărei rezultate ocupă un loc îngrijorător în rândul statelor 
membre ale Uniunii Europene. Preşedintele României subliniază încă o dată că 
România Educată, cu o economie bazată pe inovare şi valoare adăugată, nu poate 
avea un viitor în condiţiile în care sectorul de cercetare este sabotat constant din 
interese politice. Clientelismul politic riscă să primeze în faţa nevoii de a asigura 
transparenţă decizională şi financiară în domeniul cercetării, precum şi în faţa 
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importanţei de a alinia cercetarea la practicile internaţionale”, se mai precizează în 
documentul citat. 

Ministerul Cercetării şi Inovării (MCI) a pus în dezbatere publică o ordonanţă simplă de 
Guvern care prevede finanţarea „în sistem competiţional” a programelor şi proiectelor în 
domeniu şi alocarea, prin ordinul ministrului, a sumelor aferente. 

Potrivit notei de fundamentare a proiectului, necesitatea apariţiei acestui nou act 
normativ se bazează pe nevoia de a alinia regulile naţionale cu practicile europene, pe 
dorinţa autorităţilor de a eficientiza activitatea de cercetare, dezvoltare şi inovare din 
România, precum şi pentru asigurarea unei „finanţări predictibile şi substanţiale a 
cercetării”. 

Cercetarea, dezvoltarea şi inovarea reprezintă, potrivit proiectului de ordonanţă pus în 
dezbatere publică, „principalele activităţi creatoare de cunoaştere şi generatoare de 
progres economic şi social, încurajate şi sprijinite de către stat, conform Constituţiei 
României”. 

Printre scopurile actului normativ se numără „definirea politicii statului, în vederea 
realizării obiectivelor de interes naţional în acest domeniu”, „stabilirea activităţii de 
cercetare-dezvoltare şi inovare ca prioritate naţională”, „adoptarea politicilor de 
stimulare şi coordonare la nivel naţional a activităţii de cercetare-dezvoltare şi inovare”, 
„asigurarea surselor de finanţare” în domeniu, „elaborarea de politici şi reglementări 
pentru crearea în economie a unui mediu favorabil” cercetării, dezvoltării şi inovării, 
precum şi „protejarea patrimoniului ştiinţific naţional”. 

(Sursa: Mediafax) 

 

• ASF anunţă că a încheiat protocoale cu SRI, STS, Parchetul General şi 
Ministerul de Interne 

Autoritatea de Supraveghere Financiară (ASF) anunţă, luni, într-un răspuns la 
solicitarea agenţiei de presă MEDIAFAX, că a încheiat patru protocoale de colaborare, 
cele patru documente fiind încheiate cu SRI, Serviciul de Telecomunicaţii Speciale, 
Ministerul Afacerilor Interne şi Parchetul General. 

Protocoalele de colaborare au fost încheiate, potrivit ASF, în condiţiile legislaţiei în 
vigoare, de către Autoritatea de Supraveghere Financiară cu alte instituţii, "în vederea 
îndeplinirii atribuţiilor conferite de legislaţia privind înfiinţarea, organizarea şi 
funcţionarea ASF (OUG 93/2012), precum şi de reglementările sectoriale de pe pieţele 
supravegheate". 
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Primul protocol, încheiat pe 31 martie 2005, priveşte organizarea cooperării între 
Parchetul de pe lângă Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie şi Comisia Naţională a Valorilor 
Mobiliare (CNVM), încheiat de Comisie cu Parchetul General, având ca obiect 
"colaborarea în toate situaţiile care intră sub incidenţa prevederilor legale privind abuzul 
de piaţă". 

Al doilea protocol, semnat pe 13 iunie 2013, face referire la schimbul de informaţii în 
vederea creşterii procentului de vehicule rutiere asigurate RCA, încheiat de ASF cu 
Ministerul Afacerilor Interne, respectiv cu Direcţia Regim Permise de Conducere şi 
Înmatriculare a Autovehiculelor – DRPCIV, "având ca obiect schimbul de informaţii între 
bazele de date ale DRPCIV şi ASF (CEDAM), pentru îndeplinirea atribuţiilor legale 
prevăzute de OUG nr.189/2005". 

Cel de-al treilea document, încheiat pe 16 mai 2014, a fost semnat de ASF cu Serviciul 
de Informaţii Române (SRI) şi are conţinut clasificat, în condiţiile legii. Autoritatea de 
Supraveghere Financiară transmite că acest protocol este fundamentat pe baza unor 
decizii ale Consiliului Suprem de Apărare a Ţării. 

Al patrulea protocol, încheiat pe 24 octombrie 2017, priveşte furnizarea de 
telecomunicaţii speciale şi a fost încheiat de ASF cu Serviciul de Telecomunicaţii 
Speciale, "având ca obiect stabilirea cadrului organizatoric 
şi procedural pentru cooperarea dintre cele două instituţii, în vederea asigurării de către 
STS de servicii de telecomunicaţii speciale şi implementarea de proiecte de tehnologia 
informaţiei şi comunicaţii". 

Autoritatea pentru Supraveghere Financiară mai precizează, pentru agenţia de presă 
MEDIAFAX, că, referitor la protocoalele cu conţinut clasificat, se poate evalua, de 
comun acord cu semnatarii acestora, posibilitatea desecretizării acestor documente, în 
condiţiile legii. 

(Sursa: Mediafax) 

 

• ULTIMA ORĂ - Augustin Lazăr, la sediul ministerului Justiției 

Procurorul general al României, Augustin Lazăr, s-a prezentat marți dimineață la sediul 
Ministerului Justiției, unde la ora 10.00 Tudorel Toader va discuta, printre altele, cu 
Anca Jurma despre delegările din DNA. 

Acesta a refuzat să facă declarații în fața jurnaliștilor. 
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Luni, procurorul general Augustin Lazăr a dispus încetarea delegării în cadrul DNA 
pentru şase procurori, care nu îndeplinesc condiţia de vechime în funcţie de minim opt 
ani, în urma intrării în vigoare a modificărilor aduse Legii nr. 304/2004 privind 
organizarea judiciară. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

• Ministrul Justiţiei a transmis Direcţiei Naţionale Anticorupţie solicitarea privind 
situaţia delegărilor şi a detaşărilor/ Augustin Lazăr a semnat încetarea delegării 
pentru şase procurori din Direcţie/ UPDATE: Reacţia DNA 

Ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, a solicitat, luni, Direcţiei Naţionale Anticorupţie, 
situaţia procurorilor delegaţi şi detaşaţi din cadrul instituţiei, fiind vizate toate structurile 
teritoriale ale Direcţiei. Procurorul general, Augustin Lazăr, a dispus, tot luni, încetarea 
delegării pentru şase procurori din Direcţie. Instituţia a transmis că toţi procurorii 
delegaţi pe funcţii de conducere şi de execuţie îndeplinesc condiţiile legale. 

Ministrul Justiţiei, Tudorel Toader, a confirmat, pentru MEDIAFAX, faptul că a solicitat, 
luni, de la Direcţia Naţională Anticorupţie, situaţia detaşărilor şi a delegărilor din cadrul 
acestei instituţii. Solicitarea ministrului vizează toate structurile teritoriale ale DNA. 

Ministrul Justiţiei a anunţat sâmbătă că va verifica informaţia furnizată în emisiunea de 
la BTV de către adjunctul DNA, Călin Nistor. Toader a precizat că va cere luni o situaţie 
exactă. 

"Luni dimineaţă, voi solicita de la DNA să ne comunice dacă există delegări şi detaşări 
în funcţie, precum şi situaţia exactă a acestora. Voi solicita să ne comunice dacă au 
existat situaţii în care, la momentul delegării sau detaşării, nu erau îndeplinite condiţiile 
legale!”, a scris, sâmbătă, Tudorel Toader, pe Facebook. 

 
De asemenea, procurorul-şef adjunct al DNA, Călin Nistor, a transmis tot sâmbătă că 
sunt 20 de procurori delegaţi, inclusiv pe funcţii de conducere şi niciunul detaşat la 
DNA, potrivit jurnalistei Sorina Matei. Ministrul Tudorel Toader a transmis că luni va 
cere date exacte cu privire la situaţia delegărilor. 

"După emisiunea de aseară, procurorul şef adjunct al DNA, Nistor Călin mi-a spus că 
astăzi va obţine datele exacte de la Resurse Umane din DNA, valabile şi actualizate 
săptămâna trecută, având în vedere că situaţia este fluidă în ceea ce priveşte numărul 
de delegări şi împlinirea condiţiei de vechime. Ca atare, în această după amiază, Nistor 
Călin a revenit cu aceste date şi mi-a precizat: “Detaşaţi la noi nu e niciunul. Detaşaţi 
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din DNA la alte instituţii sunt 3 procurori. Delegaţi număr total, inclusiv pe funcţii de 
conducere, sunt 20 de procurori. Cifra de 7 pe care am spus-o în emisiune era din total 
delegaţi care la momentul delegării îndeplineau condiţia de funcţionare în DNA, 
respectiv aceea de vechime de 6 ani pe vechea lege, dar pe actuala lege nu au 
îndeplinită condiţia de vechime de 8 ani”, a scris jurnalista Sorina Matei, pe Facebook. 

Augustin Lazăr a semnat încetarea delegării pentru şase procurori din DNA 

Procurorul general, Augustin Lazăr, a dispus luni încetarea delegării pentru şase 
procurori din DNA, după ce, în urmă cu câteva zile, acesta i-a cerut şefei DNA, Anca 
Jurma, situaţia magistraţilor care nu îndeplinesc condiţia de vechime de minimum opt 
ani. 

„La data 2 august 2018, procurorul general al Parchetului de pe lângă Înalta Curte de 
Casaţie şi Justiţie, domnul Augustin Lazăr, a solicitat procurorului şef al Direcţiei 
Naţionale Anticorupţie evidenţa nominală a procurorilor delegaţi în cadrul direcţiei şi 
care nu îndeplinesc condiţia de vechime în funcţie de minim 8 ani. Situaţia solicitată a 
fost transmisă în cursul zilei de azi, 6 august 2018, dată la care prin ordin al procurorului 
general al Parchetului de pe lângă Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie a fost dispusă 
încetarea delegării în cadrul Direcţiei Naţionale Anticorupţie pentru un număr de şase 
procurori. După intrarea în vigoare a modificărilor şi completărilor aduse Legii nr. 
304/2004 privind organizarea judiciară nu au mai fost făcute delegări ale unor procurori 
care nu îndeplinesc condiţia de vechime de minim 8 ani, necesară pentru numirea în 
funcţie la DNA”, au precizat reprezentanţii Parchetului General, printr-un comunicat de 
presă. 

UPDATE DNA: Toţi procurorii delegaţi pe funcţii de conducere şi de execuţie 
îndeplinesc condiţiile legale 

DNA informează că toţi procurorii delegaţi pe funcţii de conducere şi de execuţie în 
cadrul Direcţiei îndeplinesc condiţiile legale şi, la acest moment, nu există procurori 
detaşati la DNA de la alte parchete sau instituţii. În Direcţie sunt 43 de procurori 
delegaţi. 

Direcţia Naţională Anticorupţie informează că toţi procurorii din cadrul Direcţiei, „delegaţi 
pe funcţii de execuţie şi pe funcţii de conducere îndeplinesc condiţiile legale”, iar situaţia 
arată în felul următor: numărul procurorilor delegaţi la DNA de la alte parchete este 12; 
numărul procurorilor numiţi în DNA şi delegaţi în funcţii de conducere este 26; numărul 
procurorilor de la alte parchete delegaţi în DNA în funcţii de conducere este 3; numărul 
procurorilor numiţi în DNA şi delegaţi la alte parchete este 2. 

„Delegarea s-a făcut în baza art. 57 alin 7 din Legea 303/2004, de către procurorul 
general al Parchetului de pe lângă Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie. Precizăm că, pana 



17 
 

la data de 6 august 2018, dintre procurorii delegaţi în funcţii de execuţie de la alte 
parchete, un număr de 6 procurori aveau o vechime între 6 şi 8 ani. La şedinţa din data 
de 1 august a Colegiului de conducere al DNA s-a luat în discuţie situaţia celor 6 
procurori, având în vedere că, prin modificările Legii 304/2004 privind organizarea 
judiciară, vechimea necesară numirii procurorilor în DNA s-a majorat de la 6 la 8 ani”, 
informează DNA, printr-un comunicat de presă. 

Potrivit sursei citate, aceste delegări au fost dispuse prin ordine ale procurorului general 
al Parchetului de pe lângă Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie sub imperiul dispoziţiilor 
legale în vigoare la data emiterii. 

„Ca urmare a colegiului de conducere al DNA din data de 1 august 2018, s-a solicitat la 
PICCJ un punct de vedere asupra oportunităţii menţinerii delegărilor procurorilor care 
au o vechime între 6 şi 8 ani şi, eventual, încetarea delegării acestor procurori. La data 
de 6 august 2018, deşi PICCJ a apreciat că „nu poate fi pusă în discuţie legalitatea 
delegărilor în cadrul DNA, atâta vreme cât nu este prevăzută o condiţie de vechime 
pentru delegarea procurorilor în funcţie de conducere şi execuţie”, cu toate acestea 
„PICCJ a dispus încetarea celor şase delegări care nu au o vechime de cel puţin opt ani 
în funcţie, pentru motive de oportunitate”, mai spune DNA. 

În ceea ce priveşte detaşarea procurorilor la DNA de la alte parchete/instituţii, instituţia 
informează că nu există nicio situaţie de acest fel.  

(Sursa: Mediafax) 

 

• Lazăr îi îndeamnă pe procurorii cu experienţă managerială să participe la 
selecţia pentru DNA 

Procurorul general al României, Augustin Lazăr, i-a îndemnat pe procurorii generali ai 
parchetelor de pe lângă curţile de apel, precum şi pe ceilalţi procurori cu experienţă 
managerială din cadrul Ministerului Public să participe la selecţia pentru conducerea 
DNA. 

"Referitor la procedura aflată în curs privind selecţia procurorilor în vederea efectuării 
propunerii de numire în funcţia vacantă de procuror şef al Direcţiei Naţionale 
Anticorupţie, domnul Augustin Lazăr, procurorul general al Parchetului de pe lângă 
Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie (PÎCCJ), adresează invitaţia procurorilor generali ai 
parchetelor de pe lângă curţile de apel, precum şi celorlalţi procurori cu experienţă 
managerială din cadrul Ministerului Public, de a participa la procedura iniţiată de 
Ministerul Justiţiei", se arată într-un comunicat de presă al Parchetului General, remis 
MEDIAFAX. 
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Totodată, procurorul general şi-a reafirmat încrederea în responsabilitatea şi 
profesionalismul procurorilor cu experienţă managerială, "mulţi dintre aceştia fiind 
beneficiarii direcţi ai proiectului lansat anul trecut de Parchetul Gneeral vizând 
respectarea drepturilor şi libertăţilor fundamentale ale omului în faza de urmărire 
penală, precum şi a reducerii numărului de condamnări la Curtea Europeană a 
Drepturilor Omului". 

Luni a început a doua campanie de selecţie de candidaţi pentru şefia DNA, care va ţine 
o lună, interviurile urmând a fi susţinute la începutul lunii septembrie, iar o concluzie să 
fie prezentată pe 6 septembrie, potrivit calendarului anunţat de ministerul Justiţiei. 
Astfel, între 6 august şi 6 septembrie, Ministerul Justiţiei organizează, la sediul său din 
Bucureşti, selecţia procurorilor pentru numirea în funcţia vacantă de procuror şef al 
Direcţiei Naţionale Anticorupţie. 

Lista procurorilor care îndeplinesc condiţiile legale de participare la selecţie şi 
programarea interviurilor se vor afişa la sediul Ministerului Justiţiei şi se vor publica pe 
pagina Internet a acestuia, pe 29 august 2018. 

Procurorii participanţi la selecţie vor susţine, în perioada 03 - 05 septembrie 2018, un 
interviu cu ministrul justiţiei. 

Rezultatele selecţiei se vor afişa la sediul Ministerului Justiţiei şi se vor publica pe 
pagina Internet a acestuia, pe 6 septembrie 2018. 

Cea de-a doua campanie de selecţie a fost demarată după ce ministerul Justiţiei a 
anunţat că niciunul dintre cei patru candidaţi înscrişi în prima rundă nu întruneşte 
condiţiile necesare pentru funcţia de procuror-şef DNA. 

(Sursa: Mediafax) 

 
• Doi senatori americani ii scriu Vioricai Dancila, ingrijorati de felul in care a fost 
demisa Kovesi 
 
Senatorii americani John McCain si Christopher Murphy i-au scris prim-ministrului 
Viorica Dancila, pentru a-si exprima ingrijorarea fata de demiterea procurorului-sef al 
DNA. Totodata, acestia cer guvernului de la Bucuresti sa continue progresele in 
combaterea coruptiei. 
 
Republicanul McCain, din statul Arizona, care a publicat scrisoarea pe pagina sa de 
Internet www.mccain.senate.gov, este presedintele comisiei pentru fortele armate a 
Senatului SUA si fost candidat la presedintia Statelor Unite. Colegul sau, democratul 
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Murphy, din Connecticut, este membru al comisiei senatoriale pentru relatii externe. 
 
"Va scriem astazi despre lupta in curs de desfasurare a Romaniei impotriva coruptiei. 
Ca sustinatori puternici ai relatiei dintre SUA si Romania, am remarcat cu regret 
ca presedintele Klaus Iohannis a fost obligat recent prin decizia unei instante sa o 
demita pe Laura Codruta Kovesi, procurorul-lef al Directiei Nationale 
Anticoruptie. Desi procedura judiciara este o problema interna, cerem guvernului 
Romaniei sa nu dea inapoi in lupta importanta impotriva coruptiei", scriu cei doi. 
 
"Rolul conducator al dnei Kovesi la Directia Anticoruptie a fost apreciat in intreaga lume 
ca o dovada a angajamentului puternic al Romaniei de a combate coruptia. 
Concedierea ei, precum si reformele judiciare recente si propunerile legislative de 
dezincriminare a unor infractiuni de coruptie ridica probleme ingrijoratoare privind vointa 
guvernului dv. de a urmari penal infractiunile financiare si de a trage la raspundere 
oficiali de rang inalt", se mai arata in acest docuement. 
 
"Romania a facut progrese extraordinare dupa era comunista. Nicio democratie nu este 
perfecta, dar eforturile concrete anterioare de a starpi coruptia ne-au asigurat ca 
Romania este pe o traiectorie pozitiva. Demonstratiile la care au participat recent mii de 
tineri romani arata ca acestia se asteapta la continuarea acestui progres. 
 
(...) 
 
Apreciem angajamentul dv. personal de a indeplini aceste aspiratii si suntem 
nerabdatori sa aflam cum intentioneaza guvernul dv. sa revigoreze lupta impotriva 
coruptiei", arata in incheiere cei doi senatori. 
 
(Sursa: ziare.com) 

 
 
• Scenariu extrem contra lui Iohannis. Liviu Dragnea susține că PSD analizează 
acuzarea președintelui de înaltă trădare 

PSD ia în calcul punerea sub acuzare a președintelui Klaus Iohannis pentru înaltă 
trădare. Liviu Dragnea a anunțat într-o emisiune de televiziune că un grup din partid 
lucrează la acest scenariu, dar nu s-a luat deocamdată nici o decizie. Mișcarea nu a 
fost discutată nici cu partenerii de la ALDE. O inepție, este reacția liberalilor, care sunt 
siguri că amenințarea lui Dragnea se va solda cu un eșec. 

http://www.ziare.com/laura-codruta-kovesi/revocare/iohannis-a-demis-o-pe-kovesi-1520654
http://www.ziare.com/laura-codruta-kovesi/revocare/iohannis-a-demis-o-pe-kovesi-1520654
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Liviu Dragnea admite că în PSD există un grup care lucrează la un document prin care 
președintele Klaus Iohannis ar putea fi acuzat de înaltă trădare. 

Temeiuri ar exista, susține liderul PSD: de la încercări de răsturnare a guvernului în 
afara ordinii constituționale până la declarații false care ar fi alertat investitorii și piețele, 
punând în pericol stabilitatea economică. 

Liviu Dragnea, preşedintele PSD: N-am ajuns acolo încă, nu mi-aș dori să ajung acolo, 
dar nu este imposibil. Sunt acțiuni care au adus deservicii României și din punct de 
vedere economic, și din punct de vedere politic, și din punct de vedere strategic. 

Administrația Prezidențială nu a comentat planul din laboratoarele PSD, în schimb 
liberalii îl bagatelizează. 

Ludovic Orban, preşedintele PNL: Este o inepție pe care a prezentat-o același Dragnea, 
care este din ce în ce mai rupt de realitate. Este clar că altceva în afară de dorința de a 
scăpa de pușcărie nu mai are în cap. 

Potrivit Constituției, președintele României poate fi acuzat de înaltă trădare cu votul a 
două treimi dintre senatori și deputați. 

Dacă acest lucru se întâmplă, șeful statului este suspendat imediat, dar decizia 
demiterii nu se ia prin referendum, ci aparține Înaltei Curți de Casație și Justiție. 

Surse politice chiar din interiorul PSD susțin că totul va rămâne la stadiul de 
amenințare, pentru Liviu Dragnea nu poate aduna numărul necesar de voturi în 
Parlament, iar Călin Popescu Tăriceanu nu este de acord cu acest scenariu extrem. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

• ALDE respinge teoria lui Dragnea privind spargerea alianţei cu PSD de către 
Iohannis: Coaliţia este solidă. Nu avem probleme 

Vicepreşedintele ALDE, Andrei Gerea, a declarat, pentru MEDIAFAX, că nu există 
probleme în colaborarea PSD-ALDE, coaliţia fiind una solidă, în contextul în care Liviu 
Dragnea a spus că are informaţii că preşedintele Klaus Iohannis vrea să îl convingă pe 
Călin Popescu Tăriceanu să rupă alianţa. 

"Noi ne vedem de treaba noastră, ca de obicei. A spus-o şi preşedintele săptămâna 
trecută că exclude orice astfel de speculaţie pe tema aceasta. Noi ne vedem de treabă 
şi sperăm să avem rezultate aşa cum aşteaptă şi cei care ne-au votat. Coaliţia are 
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treaba de făcută. Coaliţia este solidă. Nu avem probleme", a afirmat vicepreşedintele 
ALDE, Andrei Gerea, luni pentru MEDIAFAX. 

Întrebat de MEDIAFAX cum ar vedea o reîntoarce spre PNL sau o colaborare cu 
liberalii şi dacă exclude sau nu o astfel de variantă, Gerea a răspuns: "Cât timp PNL are 
alte valori nu se poate discuta de niciun fel de altă abordare. Este complicat să ne dăm 
mâna chiar şi cu proiecte aşa cum ar trebui, proiecte naţionale, de interes national în 
Parlament, pentru că e totul un politicianism. Sunt lucruri ieftine. Nu putem să discutăm 
în mod normal nici măcar, cum să spun, au fost nişte modificări la Codul rutier, deci 
lucruri neutre şi nu le mai putem discuta în altă notă decât politicianistă sau ei nu le 
discută decât într-o notă politicianistă. Trebuie să schimbe un pic viziunea şi abordarea, 
pentru că nu se poate aşa". 

Preşedintele PSD Liviu Dragnea a anunţat, duminică seară, că la discuţia dintre 
preşedintele Klaus Iohannis şi liberali, şeful statului le-ar fi spus că el va conduce PNL, 
dându-le sarcina de a se ocupa de alte partide şi precizând că de negocierile cu ALDE 
se va ocupa el personal. 

"I-a chemat la Cotroceni. Au ieşit pe surse multe informaţii despre discuţia de acolo. Le-
a spus din acel moment că el va conduce PNL, nici Orban, nici ceilalţi. A dat sarcină să 
atragă alte partide şi le-a spus – «mie lăsaţi-mi personal ALDE, că negociez cu ei să 
iasă din coaliţie»", a declarat liderul PSD, Liviu Dragnea, duminică seară la Antena 3. 

Preşedintele social-democraţilor a spus că informaţiile le are de la cineva care a 
participat la discuţie. 

"În sensul că să-i convingă pe cei de la ALDE şi pe domnul Tăriceanu să iasă din 
coaliţie. Sunt convins că domnul Tăriceanu nu-şi va distruge cariera politică. A mai 
refuzat o dată. Am aflat de la cineva de acolo, de la discuţie", a completat Dragnea. 

(Sursa: Mediafax) 

 

• Parlamentarii ALDE au fost informaţi că s-ar putea convoca sesiune 
extraordinară 

Liderul grupului ALDE din Senat, Ionuţ Sibinescu, a declarat luni pentru MEDIAFAX că 
toţi parlamentarii formaţiunii au fost informaţi că în ultima săptămână de vacanţă ar 
putea fi convocată o sesiune extraordinară pentru rediscutarea proiectelor aflate în 
analiza CCR. 
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„În momentul în care am plecat în vacanţă, într-adevăr, aşa s-a discutat, că în ultima 
săptămână din vacanţa parlamentară s-ar putea convoca sesiune extraordinară. Aşa 
am fost informaţi toţi senatorii şi deputaţii”, a declarat Ionuţ Sibinescu pentru 
MEDIAFAX. 

„De ce s-a vorbit la vremea respectivă că s-ar putea convoca o sesiune extraordinară? 
S-a ţinut cont de faptul că până atunci s-ar putea pronunţa Curtea Constituţională pe 
multele sesizări care au fost făcute pe parcursul sesiunii parlamentare precedente, şi 
atunci să luăm act ca să punem în operă hotărârile Curţii”, a adăugat el. 

Potrivit liderului senatorilor ALDE, la vremea respectivă nu s-a discutat despre legea 
offshore pentru că „nu era pe agendă". 

„Referindu-ne la legea offshore, poziţia ALDE a fost exprimată de purtătorul de cuvânt, 
dl Vosganian, în sensul că anumite aspecte ale acelei legi trebuie rediscutate", a 
precizat Sibinescu. 

Preşedintele Klaus Iohannis a retrimis, Parlamentului, spre reexaminare, pe 2 august, 
legea offshore care reglementează măsurile de exploatare a gazelor naturale din Marea 
Neagră. Şeful statului susţine că un astfel subiect este unul de interes maxim pentru 
România, iar o asemenea lege trebuie să asigure un echilibru şi o echitate în ceea ce 
priveşte beneficiile atât pentru statul român, cât şi pentru investitori. Iohannis critică 
lipsa de predictibilitate şi stabilitate a Legii offshore, în forma trimis spre promulgare. 

Preşedintele PSD, Liviu Dragnea, a anunţat pe 22 iulie că se poartă discuţii pentru o 
posibilă Ordonanţă de Urgenţă pentru legea offshore. 

De asemenea, pe 18 iulie, Curtea Constituţională a admis toate sesizările formulate de 
Opoziţie şi preşedintele Klaus Iohannis cu privire la Legea de înfiinţare a Fondului 
Suveran de Dezvoltare de Investiţii, motivând că un astfel de Fond trebuie înfiinţat prin 
hotărâre de guvern. Viciile de neconstituţionalitate ale Legii privind înfiinţarea Fondului 
Suveran de Investiţii afectează întregul act normativ, iar FSDI trebuia înfiinţat printr-o 
hotărâre a Guvernului, nu prin procedură parlamentară, se arată în motivarea publicată 
ulterior pe site-ul Curţii Constituţionale a României. 

Preşedintele Klaus Iohannis a sesizat CCR, în vacanţa parlamentară, cu privire la 
Legea pentru modificarea şi completarea Legii nr. 94/1992 privind organizarea şi 
funcţionarea Curţii de Conturi, cu privire la legea care interzice modificarea limitelor 
teritoriale ale localităţilor dacă se modifică ponderea cetăţenilor care aparţin unei 
minorităţi etnice, dar şi cu privire la Legea privind Codul administrativ al României şi 
Legea privind Statutul aleşilor locali. 

(Sursa: Mediafax) 
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• Preşedinte ANSVSA: Numărul focarelor de pestă porcină africană a ajuns la 578 
 
Numărul focarelor de pestă porcină africană a ajuns la 578 în 98 de localităţi din opt 
judeţe, a declarat, luni, pentru AGERPRES, preşedintele Autorităţii Naţionale Sanitare 
Veterinare şi pentru Siguranţa Alimentelor (ANSVSA), Geronimo Brănescu. 
 
"Avem 578 de focare de pestă porcină africană confirmate în aceleaşi opt judeţe şi 
probabil vor mai creşte. Însă dinamica epidemiologică a bolii din ultimele zile tinde să se 
tempereze, deşi boala este foarte versatilă. Nu avem încă concluzii bine definite", a 
spus Brănescu. 
 
Până în prezent au fost ucişi peste 78.000 de porci din ferme şi gospodării ale 
populaţiei. 
 
Cele opt judeţe unde evoluează boala sunt: Satu-Mare, Bihor, Sălaj, Tulcea, Brăila, 
Constanţa, Ialomiţa şi Galaţi. 
 
Prin focar de PPA se înţelege evoluţia bolii într-o exploataţie care numără unul sau mai 
mulţi porci, la care s-a confirmat infecţia cu virusul pestei porcine africane, precizează 
ANSVSA. 
 
"Evoluţia bolii este în permanenţă monitorizată, prin examene clinice şi de laborator, iar 
zilnic se analizează situaţia existentă, se aplică măsuri şi se întreprind acţiuni în funcţie 
de circumstanţe", susţin reprezentanţii ANSVSA. 
 
Autoritatea solicită sprijinul şi înţelegerea cetăţenilor pentru respectarea acestor măsuri, 
având în vedere gravitatea bolii şi consecinţele economice grave generate de apariţia 
ei. În acest sens, orice suspiciune de boală trebuie anunţată imediat medicului veterinar 
sau DSVSA judeţeană. Toate animalele suspecte trebuie sacrificate şi neutralizate, iar 
proprietarii vor fi despăgubiţi de către stat, în condiţiile prevăzute de legislaţie. 
 
Comitetul ministerial pentru situaţii de urgenţă a fost convocat, la jumătatea săptămânii 
trecute, pentru aprobarea planului suplimentar de acţiuni pentru combaterea pestei 
porcine africane. 
 
Printre măsurile aprobate se află reducerea efectivului de mistreţi, prin vânarea unei 
cote suplimentare de intervenţie aprobată de Ministerul Apelor şi Pădurilor, în funcţie de 
nivelul optim aprobat prin acte normative, situat sub valoarea de 0,5 exemplare/kmp, 
conform prevederilor Directivei nr. 60 /2002; recoltarea probelor la mistreţii împuşcaţi şi 
găsiţi morţi pentru a se decide destinaţia carcaselor, imediat după obţinerea rezultatelor 
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probelor, în maximum 48 ore de la prelevarea acestora; în termen de 30 de zile de la 
confirmarea virusului se vânează integral prădătorii din zonele afectate; vânătoarea 
organizată în zonele afectate şi în afara lor se realizează cu vânători autorizaţi, personal 
silvic, personal de vânătoare angajat şi cu alte categorii de personal, care vor fi instruite 
în acest sens de personalul abilitat; în zonele în care s-a identificat PPA la porcii 
domestici, în fondul de vânătoare aflat pe raza UAT respectivă se realizează vânătoare 
intensivă, până la limita cotelor optime a efectivelor de mistreţi. 
 
În acest context, Ministerul Apelor şi Pădurilor (MAP) a aprobat suplimentarea cotelor 
de intervenţie la specia mistreţ, pentru perioada de vânătoare 2018 - 2019, numărul 
exemplarelor ce pot fi vânate, la nivel naţional, fiind stabilit la 27.914, se arată în 
Proiectul de ordin privind aprobarea unor măsuri pentru combaterea pestei porcine 
africane, publicat luni în consultare publică. 
 
De asemenea, pentru Tulcea şi Constanţa, Insula Mare a Brăilei şi Balta Ialomiţei se va 
proceda la uciderea preventivă a tuturor mistreţilor şi prădătorilor, în condiţiile legi; în 
zonele de frontieră cu Ucraina, Republica Moldova şi Ungaria se va acţiona pentru 
uciderea prin împuşcare a porcilor mistreţi şi a prădătorilor specifici, cu echipe mixte 
formate din vânători autorizaţi, personal silvic, cu sprijinul personalului MAI, până la linia 
frontierei de stat, conform prevederilor legale în vigoare; în punctele de trecere a 
frontierei se vor institui filtre pentru dezinfecţie, inclusiv dezinfectoare pentru mijloace de 
transport rutier. 
 
Nu în ultimul rând, la nivel naţional, cu ajutorul autorităţilor publice locale, la intrările şi 
ieşirile din zonele infectate şi din gospodăriile populaţiei care deţin porci se vor instala 
dezinfectoare individuale, în termen de maximum 5 zile de la adoptarea prezentului plan 
de măsuri. Substanţele necesare pentru dezinfectoarele individuale vor fi asigurate de 
către autorităţile publice locale, iar fondurile aferente se vor asigura prin bugetul 
consiliilor judeţene din fonduri cu destinaţie specială pentru PPA. 
 
Totodată, plantele afectate de mistreţi şi consumate parţial nu vor fi dislocate din zona 
de cultură şi vor fi neutralizate la faţa locului de către fiecare proprietar, iar înainte de 
recoltare, toate tarlalele vor fi verificate, iar zonele afectate vor fi izolate şi neutralizate 
la faţa locului de către proprietar/utilizator. Toate maşinile agricole, combinele, 
tractoarele, la ieşirile din tarlale şi deplasarea acestora dintr-o solă în alta vor fi 
dezinfectate de către proprietar/utilizator. 
 
Focarele de pestă porcină africană activează în România din august 2017, însă 
numărul lor a crescut foarte mult în luna iunie a acestui an, după ce primele suspiciuni 
de PPA au fost confirmate în localităţi situate pe braţul Chilia al Dunării. 
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Potrivit autorităţilor veterinare, pesta porcină africană nu afectează şi nu se transmite la 
oameni, neexistând nici cel mai mic risc de îmbolnăvire, însă există un impact la nivel 
social şi din punct de vedere economic. 
 
Pesta porcină africană este o boală virală a porcinelor domestice şi sălbatice, cu 
evoluţie rapidă şi mortalitate de până la 100% pentru porcii care se îmbolnăvesc. Pentru 
această boală nu există vaccin şi nici tratament. Singurele metode de prevenţie 
eficiente sunt menţinerea unui nivel înalt de biosecuritate la ferme şi gestionarea rapidă 
şi eficientă a posibilelor focare de boală - raportare, restricţii privind mişcarea 
animalelor, a produselor şi subproduselor provenite de la porcine, sacrificarea 
animalelor susceptibile şi controlul circulaţiei animalelor. 

(Sursa: Agerpres) 

 
 
• Sute de cadre didactice din România, Moldova, Ucraina şi Serbia, reunite într-un 
congres la Alba Iulia 
 
Câteva sute de educatoare, învăţători şi profesori din România, Moldova, Ucraina şi 
Serbia participă, în perioada 6-9 august, la un congres găzduit, în Anul Centenarului 
Marii Uniri, de Alba Iulia, a informat Asociaţia Generală a Învăţătorilor din România 
(AGIRo). 
 
Conform sursei citate, la Congresul Cadrelor Didactice din România şi al Cadrelor 
Didactice de Etnie Română de peste Hotare, al 41-lea congres al AGIRo, vor fi prezente 
câteva sute de persoane din România, Moldova, regiunile Cernăuţi şi Odessa, din 
Ucraina, şi dintre Timoc şi Morava, din Serbia. 
 
"Ca întotdeauna, vor fi susţinute numeroase cursuri şi ateliere (cu adeverinţe 
corespunzătoare) şi vor fi invitaţi speciali din mediul didactic şi cultural. Se vor putea 
face înscrieri şi la un curs cu credite. Edituri prestigioase îşi vor prezenta noutăţile şi vor 
distribui pachete gratuite participanţilor", se arată în comunicatul AGIRo, semnat de 
către preşedintele asociaţiei, Viorel Dolha. 
 
În cadrul forumului, va fi evocat şi rolul dascălilor în înfăptuirea Unirii. "La 1 Decembrie 
1918 au participat ca delegaţi de drept câte 2 delegaţi de la fiecare dintre cele 37 
reuniuni învăţătoreşti din Ardeal, Banat, Crişana şi Maramureş şi câte un delegat de la 
fiecare dintre cele 27 şcoli secundare, institute teologice, pedagogice şi şcoli civile 
româneşti. Cadre didactice au mai participat atunci şi ca delegaţi aleşi în cercurile 
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electorale româneşti, dar şi delegaţi reprezentând societăţi culturale sau secţiuni 
comitatense ale gărzii naţionale. Pe lângă aceşti învăţători şi profesori cu drept de vot 
au mai fost prezente la Marea Adunare Naţională alte sute de cadre didactice, însoţind 
sătenii români din toate zările Transilvaniei", se menţionează în comunicatul citat. 
 
Organizatorii dau asigurări că participanţii la congres vor avea parte de o serie de 
"surprize şi momente memorabil de înălţătoare". 
 
La eveniment şi-a anunţat prezenţa, potrivit comunicatului, şi Nicolae Furdui Iancu, 
învăţător timp de mai mulţi ani în Alba Iulia, oraşul în care interpretul de muzică 
populară locuieşte. 
 
AGIRo este o asociaţie nonguvernamentală, continuatoare, potrivit celor menţionate pe 
site-ul său, a Asociaţiei Generale a Învăţătorilor din România cu statut autentificat în 
1927 şi a cărei activitate a fost abuziv întreruptă în 1945, reactivată prin hotărârea celui 
de al 28-lea Congres Naţional al Învăţătorilor din România şi a Învăţătorilor Români de 
peste Hotare de la Arad, în octombrie 2006. 
 
Potrivit aceleaşi surse, AGIRo funcţionează ca o federaţie, având în jumătate dintre 
judeţe asociaţii judeţene ale învăţătorilor care sunt membre AGIRo, iar în cealaltă 
jumătate a judeţelor sucursale judeţene ale AGIRo. "Mai avem sucursale în alte 7 state 
în care există comunităţi româneşti", se precizează pe site-ul asociaţiei.  

(Sursa: Agerpres) 

 

• Dancila cere ridicarea pragului de 860.000 de euro pentru sinecurile date in 
numele regelui Mihai 
 

Premierul Viorica Dancila este de acord cu infiintarea institutiei pentru promovarea 
valorilor nationale "Regele Mihai I", dar a facut mai multe recomandari parlamentarilor. 
Una dintre ele vizeaza sumele anuale pe care bugetul de stat le acorda acestei institutii. 
 
Guvernul a avizat proiectul legislativ initiat de fostul deputat PSD, Gabriel Vlase, care 
din 5 iulie este sef al SIE, privind Legea de infiintare a institutiei pentru promovarea 
valorilor nationale "Regele Mihai I", dar a facut mai multe observatii. 
 
Detaliile stau in punctul de vedere al Executivului, transmis la sfarsitul lunii iulie la 
Camera Deputatilor. 
 

http://www.cdep.ro/proiecte/2018/300/10/5/pl397.pdf
http://www.cdep.ro/proiecte/2018/300/10/5/pvg315_2018.pdf
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Principalele observatii: 
 
- Bugetul anual de 860.000 de euro, bani alocati de Senat, nu ar trebui limitat la o suma 
fixa. Nuanta fina: banii alocati de stat nu ar mai purta denumirea de finantare, ci cea de 
subventie; 
 
- Cere reanalizarea articolului potrivit caruia fondul necesar functionarii institutiei in 2018 
sa nu fie achitat din Fondul de rezerva bugetara aflat la dispozitia Guvernului; 
 
- Modul in care se face transferul Palatului Elisabeta din administrarea Regiei Autonome 
Administratia Patrimoniului Protocolului de Stat (RA-APPS), in administrarea noii 
entitati. Asta desi printr-o HG din 2006 Palatului Elisabeta i-a fost stabilita destinatia de 
resedinta pentru persoanele care au calitatea de sef de stat; 
 
- Majorarea numarului de posturi din sistemul bugetar, in cazul celor 20 de angajati si 
lipsa impactului bugetar in acest caz. 
 
Proiectul lui Vlase 
 
Vlase a depus la jumatatea lunii mai 2018 un proiect de lege privind infiintarea institutiei 
pentru promovarea valorilor nationale "Regele Mihai I", institutie care ar urma sa fie 
organizata si sa functioneze ca autoritate administrativa autonoma, cu personalitate 
juridica, sub control parlamentar, avand sediul in Palatul Elisabeta. 
 
Initiativa este sustinuta de 34 de parlamentari PSD si ALDE. 
 
Institutia va desfasura o serie de activitati pentru promovarea simbolurilor nationale si a 
traditiilor. 
 
Potrivit proiectului, anual ar urma sa se aloce din bugetul de stat, prin bugetul Senatului, 
"o suma in lei, echivalenta cu 860.000 euro, pentru acoperirea unor cheltuieli curente si 
de capital", pentru functionarea institutiei. 
 
Tot in proiectul de lege este subliniat faptul ca numarul maxim de posturi salarizate este 
de 20, intre acestia fiind si directorul institutiei, care este numit si revocat din functie de 
catre Parlament, in sedinta comuna, la propunerea custodelui Coroanei Romaniei, cu 
votul majoritatii parlamentarilor prezenti. 
 
Incadrarea personalului ar urma sa se faca pe baza de concurs sau examen, iar 
salarizarea sa fie realizata conform prevederilor legale privind salarizarea in sectorul 
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bugetar. 
 
Cum se dau banii 
 
Doua articole din proiectul legislativ privesc finantarea institutiei pentru promovarea 
valorilor nationale "Regele Mihai I". 
 
Articolul 4 (1): Cheltuielile curente si de capital se finanteaza de la bugetul de stat si 
din venituri proprii. 
Articolul 5 (1): Anual se aloca din bugetul de stat, prin bugetul Senatului, o suma in lei, 
echivalenta cu 860.000 euro, pentru acoperirea unor cheltuieli curente si de capital. 
 
Propunerea lui Dancila 
 
Guvernul propune ca articolul 4 (1) sa fie complet redefinit, iar articolul 5 (1) sa fie 
eliminat. Asta deoarece articolul 5 (1) este contrar prevederilor legale in vigoare. 
 
Motivul: una din prevederile Legii responsabilitatii fiscal-bugetare nr. 67/2010 arata ca 
preaalocarea unor sume bugetare cu destinatie speciala unor ordonatori principali de 
credite sau unor sectoare nu este permisa. 
 
Cum ar arata articolul 4 (1): "Cheltuielile curente de capital ale Institutiei se finanteaza 
din venituri proprii si in completare din subventii de la bugetul de stat, prin bugetul 
Senatului Romaniei". 
 
"Decizia actualizarii sumei revine Guvernului, care poate adopta un proiect de hotarare 
in acest sens", se mai arata in punctul de vedere trimis de Viorica Dancila. 
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Foto: Punctul de vedere al Guvernului 
 
 
Care este situatia Palatului 
 
Hotararea de Guvern 478/2006 a stabilit ca Palatul Elisabeta sa aiba destinatia de 
resedinta pentru persoanele care au avut calitatea de sef al statului roman. 
 
Potrivit initiativei lui Vlase, imobilul ar trebui sa devina sediul institutiei "Regele Mihai I". 
Executivul arata ca dreptul de administrare a acestui bun, potrivit legii, se constituie prin 
hotarare a Guvernului, a consiliului judetean sau, dupa caz, a consiliului local. 
 
"Atribuirea acestui imobil in administrarea institutiei nou infiintate s-ar suprapune 
peste destinatia data deja imobilului, creandu-se confuzie asupra regimului 
juridic al bunului", se arata in punctul de vedere al Guvernului. 
 
Guvernul este nemultumit de faptul ca aplicarea acestei initiative condice la majorarea 
numarului de posturi din sistemul bugetar, precum si la majorarea cheltuielilor totale ale 

http://s1.ziareromania.ro/?mmid=0ea3e55daf438dbf21
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bugetului general consolidat. 
 
"Consideram necesar sa fie avuta in vedere necesitatea mentinerii deficitului bugetar 
sub nivelul de 3% din produsul intern brut, prevazut de Tratatul privind functionarea 
Uniunii Europene, ratificat prin Legea nr. 13/2008 privind ratificarea Tratatului de la 
Lisabona de modificare a Tratatului privind Uniunea Europeana si a Tratatului de 
instituire a Comunitatii Europene, semnat la Lisabona la 13 decembrie 2007, pentru 
evitarea declansarii de catre Comisia Europeana a procedurii de deficit excesiv 
impotriva Romaniei", conchide Guvernul. 

 
 

Foto: Punctul de vedere al Guvernului 
 
 

http://s2.ziareromania.ro/?mmid=2001755daf440fc347
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Ce va face institutia 
 
Activitatea institutiei nou create consta in crearea si dezvoltarea de programe si proiecte 
in vederea: 
 
a) promovarii traditiilor, obiceiurilor si simbolurilor nationale, a persoanelor si realizarilor 
de valoare din domeniul stiintific, cultural, educational, sportiv si economic; 
b) promovarii unor evenimente cu semnificatie istorica si a unor programe de dezvoltare 
pe termen mediu si lung; 
c) dezvoltarii sicio-culturale, sportive si educationale pe plan local, regional, national si 
international; 
d) recunoasterii meritelor si sustinerii elevilor, studentilor si cadrelor didactice, pentru a 
atinge excelenta; 
e) promovarii, cu avizul Ministerului Afacerilor Externe, a imaginii Romaniei, investitiilor 
si turismului, artei, stiintei, educatiei si a monumentelor istorice fata de personalitati, 
investitori si institutii din strainatate. 
 
In esenta este vorba de activitati pe care le fac deja alte institutii, cum sunt Institutul 
Cultural Roman, Academia Romana, Ministerul Educatiei, Ministerul Turismului sau 
Ministerul Afacerilor Externe. 
 
De altfel, Guvernul a sesizat acest lucru si mai cere ca institutia sa-si desfasoare 
activitatea "in consultarea si cu avizul Ministerului Afacerilor Externe." 
 
(Sursa: ziare.com) 

 

• Cataramă, plângere penală pe numele lui Ludovic Orban şi a altor 15 liberali: 
PNL nu e proprietate privată 

Viorel Cataramă anunţă că va depune plângere penală pe numele liderului PNL Ludovic 
Orban şi a altor 15 liberali, din forurile de conducere ale formaţiunii, pe motiv că au 
încercat excluderea sa din partid şi au falsificat rezultatul votului privind nominalizarea 
viitorului premier propus de PNL.ramă, plângere penală pe numele lui Ludovic Orban şi 
a altor 15 liberali: PNL nu e proprietate privată 

"Voi înainta o plângere penală împotriva domnilor Ludovic Orban, George Ionescu şi 
Dinu Gindu pentru fraudarea şi falsificarea rezultatului votului din data de 11 martie din 
Consiliul Naţional, privind desemnarea candidatului partidului pentru funcţia de 
premier", a declarat Viorel Cataramă, pentru MEDIAFAX. 
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La vremea respectivă, prim-vicepreşedintele PNL Sector 2, Viorel Cataramă, acuza că, 
între rezultatele din procesul verbal şi cele anunţate, se constată că au fost transferate 
către Ludovic Orban un număr de 100 de voturi. În luna martie, PNL decis, în şedinţa de 
Consiliu, nominalizarea privind viitorul premier al PNL în persoana liderului formaţiunii, 
Ludovic Orban. 

Viorel Cataramă spune că va sesiza organele penale şi pentru încercarea de excludere 
a sa din partid pe motiv că a încălcat statutul. 

"Voi înainta o plângere penală împotriva domnilor Ludovic Orban, Robert Sighiartău, 
Laurenţiu Leoreanu, Ben-Oni Ardelean, Florin Cîţu, Adrian Oros, Virgil Guran, Ioan 
Bălan, Vlad Nistor, Costel Alexe, Viorel Badea, Adrian Miuţescu, Nicolae Giugea şi 
George Şişcu pentru ilegalităţile comise în şedinţa Biroului Executiv din data de 9 iulie, 
când, încălcând 8 articole din statut, 3 din regulamentul Comisiei de Arbitraj, precum şi 
prevederile L78/2000, au votat excluderea mea din partid pentru a mă împiedica să 
candidez la Primăria Capitalei. PNL nu este proprietatea privată nici a lui Ludovic Orban 
si nici a unei mici cooperative grupate în jurul lui; membrii partidului sunt apăraţi de 
statut şi de legile ţării, au drepturi care nu pot fi călcate în picioare. De aceea, voi uza 
de toate căile şi mijloacele legale pentru eliminarea abuzurilor şi pedepsirea celor 
vinovaţi. Sunt din 1990 în PNL şi iubesc acest partid. Tocmai de aceea, după ultimele 
evenimente, m-am decis să pornesc o acţiune de modernizare şi reformare a partidului, 
de promovare a competenţelor şi, mai ales, de stabilire a unei ideologii si a unui 
program liberal de dreapta", a mai afirmat Cataramă, pentru MEDIAFAX. 

Acesta anunţă că a sesizat Curtea de Arbitraj a PNL pentru eliminarea a două articole 
din statut (Art. 13 a si Art. 24 b- ce fac referire la libera exprimare: "libertatea de 
conştiinţă şi libertatea de exprimare a opiniilor oricărui membru în cadrul structurilor 
organizatorice ale partidului, precum şi în afara partidului în măsura în care exprimările 
respective nu contravin deciziilor şi hotărârilor luate de organismele de conducere ale 
partidului") şi a două articole din Codul Etic (Art. 14 –"Se recomandă ca membrul PNL 
să nu transmită în afara partidului către persoane străine, sau în mass-media, informaţii 
despre eventuale tensiuni sau conflicte intervenite în interiorul formaţiunii noastre 
politice" şi Art. 23- "Atât în mass-media cât şi în public, membrul PNL va susţine şi va 
reprezenta linia partidului, nu va face declaraţii care să dăuneze intereselor şi/sau 
imaginii partidului, liderilor săi sau a oricărui membru al formaţiunii noastre"), despre 
care spune că încalcă art. 30 alineatele 1 si 2 din Constituţie, cenzurând libertatea de 
exprimare în spaţiul public. 

"Voi uza de toate căile şi mijloacele legale, pentru eliminarea din documentele 
programatice a tuturor prevederilor care nu permit membrilor partidului să se exprime 
liber în societate!", a mai spus prim-vicepreşedintele PNL Sector 2. 
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Comisia de arbitraj PNL Bucureşti a stabilit că decizia de excludere a lui Viorel 
Cataramă din PNL este nulă, având în vedere că mai multe puncte din statutul partidului 
nu au fost respectate, inclusiv articolul ce prevede anunţarea din timp a persoanelor 
vizate de excludere şi dreptul la apărare. 

"Admite contestaţia formulată de Cataramă Viorel şi declară nulă Decizia nr. 
103/09.07.2018 a BEX al Partidului Naţional Liberal. Cu drept de recurs în 5 zile de la 
comunicare", se arată în decizia luată în data de 3 august de către Comisiei de Arbitraj 
a PNL Bucureşti. 

În decizia Comisiei de Arbitraj se arată că: "Domnul Cataramă Viorel adaugă faptul că 
nu a existat nicio şedinţă a BEX anterioara celei în care s-a adoptat Decizia în cauză, în 
care să se aducă în discuţie posibilitatea unei eventuale sancţionări a sa. Nu există o 
ordine de zi a şedinţei BEX din data de 09.07.2018 care să cuprindă un punct distinct 
referitor la sancţionarea sa. Nu există un Proces Verbal al şedinţei BEX, din data de 
09.07.2018, în care să fie prevăzute motivele pentru care a fost sancţionat şi nu a fost 
convocat la şedinţa BEX în care s-a adoptat decizia de sancţionare contestată. La 
întrebarea completului dacă a fost anunţat sub orice formă că urmează să se pună în 
discuţie sancţionarea sa Domnul Cataramă Viorel a răspuns că sub nicio formă nu a 
fost înştiinţat, chiar mai mult, a aflat prin intermediul mass-media de decizia luată." 

Întrebat, luni, dacă Viorel Cataramă mai este sau nu membru al PNL, Ludovic Orban a 
răspuns: "Asta este când se termină procedura de statut". Preşedintele liberal a refuzat 
să comenteze pe marginea hotărârii Comisiei de Arbitraj prin care a fost anulată decizia 
de excludere din partid a prim-vicepreşedintelui PNL Sector 2. 

Viorel Cataramă l-a atacat în repetate rânduri pe Ludovic Orban, spunând că acesta 
trebuie înlăturat de la şefia PNL pentru lipsa de comunicare, deciziile pe care le ia fără 
să se consulte cu ceilalţi liberali şi pentru faptul că a "predat" guvernarea la începutul 
anului, atunci când a mers la consultările de la Cotroceni fără vreo propunere de 
premier. 

(Sursa: Mediafax) 

 

• Olimpicii canotori, revoltaţi de diurna primită: E o sumă mică. Ministrul nu ştie 
ce înseamnă dietă 

Olimpicii României la canotaj susţin că suma de 25 de lei este mică pentru un sportiv de 
performanţă, precizând că situaţia este fără precedent. Reacţia vine după ce ministrul 
Tineretului a spus că sportivii au nevoie de dietă şi că un oficial român primeşte 17 lei 
diurnă, când pleacă în delegaţie. 
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„Este greu să stai 11 luni la cantonament, să aduci un rezultat şi nimeni să nu vine să-ţi 
spună un mulţumesc, cineva de la nivelul Ministerului. (...) Nu ştiu la ce s-a gândit 
doamna ministru când a spus că 25 de lei este mult, dar eu cred că nu-şi imaginează 
nimeni că dublii campioni europeni, medaliaţii la o finală europeană stau pe 25 de lei pe 
zi. Este o altă exprimare nefericită cu dieta. Sportivii slăbesc muncind şi un canotor la 
un antrenament dă jos trei kilograme. Nu se pune problema de dietă. În primul rând, 
pentru sportivii de performanţă nu e recomandată dieta”, a spus preşedinta Federaţiei 
Române de Canotaj, Elisabeta Lipă, la primirea delegaţiei Române de de canotaj, luni, 
în Salonul Oficial al Aeroportului Henri Coandă. 

Olimpicii români la canotaj susţin că oficialii din Ministerul Tineretului şi Sportului nu au 
grijă de sportivi, iar concurenţii lor din alte ţări au mai multe privilegii. 

„Ar trebui să aibă mai multă atenţie faţă de sportivii pe care îi au în grijă, deoarece nu 
suntem simpli oameni care aducem medaliile pe masă. Cred că merităm puţin mai mult. 
(...) Cred că este o glumă ca să ţinem dietă, probabil a fost o glumă. Nici măcar dietă nu 
aş putea ţine cu 25 de lei este o sumă foarte mică. Sper să se rezolve situaţia. Este fără 
precedent. În ţările din afară se pune mai mult accent pe medicamentele lor, pe 
refacere. Cu toate acestea, ne batem la egal la egal cu ei”, a declarat Maria Tivodariu, 
din barca de opt plus unu, medaliată cu aur. 

„Ministrul Tineretului şi Sportului nu ştie ce înseamnă dietă şi nu ştie câte calorii 
consumăm la un antrenament şi câte ore muncim zi de zi. (...) Nu suntem urmăriţi deloc 
(n.r. - de Minister). Avem nevoie de susţinere”, a precizat Cosmin Basca, canotor. 

Întrebată de jurnalişti cum comentează faptul că angajaţii Federaţiei de Canotaj au spus 
că vor renunţa la funcţii, Elisabeta Lipă a răspuns că sportul nu are nevoie de război. 

„Este trist ce se întâmplă şi o spun la modul cel mai sincer. Sportul nu are nevoie de 
aşa ceva. Aceste războaie nu duc nicăieri, sunt ambiţii. (...) Nu înţeleg de ce la 
Ministerul Tineretului şi Sportului nu se poate de făcut să fie bine. (...) Ministerul nu 
plătea indemnizaţia antrenorului naţional, care la nivelul ţării cred că avem 2 sau 3 
antrenori naţionali”, a adăugat Elisabeta Lipă. 

Ministrul Tineretului şi Sportului, Ioana Bran şi-a prezentat, săptămâna trecută, raportul 
de activitate pentru primele şase luni de la preluarea mandatului. La sesiunea de 
întrebări de la final, Ioana Bran a fost întrebată ce poate mânca un sportiv român cu o 
diurnă de 25 de lei pe zi, suma pe care o primesc sportivii de la canoe în deplasări. 

„Poate că nu reuşeşti de aceşti 25 de lei să îţi iei cea mai bună hrană. Un oficial al 
statului român, când pleacă în delegaţie, primeşte 17 lei diurnă. Un sportiv este 
îndrumat de un medic, un nutriţionist pentru a-şi face mesele în aşa fel încât să aibă ce 
îi trebuie şi organismul să nu aibă lipsuri. Eu nu spun că situaţia e uşoară, ci că au 
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nevoie de o dietă, în funcţie de ce spune medicul. Din ce ştiu, ei trebuie să se păstreze 
la o anumită greutate, nu au voie să oscileze. Pentru că altfel riscă să dezechilibreze 
puţin şi modul cum s-a obişnuit pe partea de antrenament", a spus Ioana Bran. 

Delegaţia României de canotaj a revenit alături de lotul naţional de gimnastică după ce 
au participat la Campionatele Europene de la Glasgow. 

Echipa României la canotaj a obţinut şapte medalii, dintre care trei de aur, două de 
argint şi două de bronz. Astfel, România a încheiat Campionatul European de canotaj 
pe primul loc, conform clasamentelor pe medalii. 

(Sursa: Mediafax) 

 
• Ambasada Israelului confirma sedinta de guvern comuna din noiembrie 
 
Ambasada Israelului la Bucuresti a confirmat, luni, sedinta comuna a guvernelor 
Romaniei si Israelului, aceasta urmand sa aiba loc la inceputul lunii noiembrie, delegatia 
ministrilor fiind condusa de premierul Benjamin Netanyahu. 
 
"Ambasada statului Israel confirma ca sedinta comuna dintre cele doua guverne va 
avea loc la inceputul lunii noiembrie. Din delegatie urmeaza sa faca parte ministrii 
cabinetului Netanyahu, avand in vedere ca este vorba de o sedinta G2G. 
 
Temele de discutie abordate vor fi relatiile bilaterale, relatia cu Uniunea Europeana 
precum si cooperarea romano-israeliana in numeroase domenii. 
 
In ceea ce priveste mutarea ambasadei Romaniei de la Tel Aviv la Ierusalim, acesta 
este un subiect deschis in continuare, la fel cum ramane deschis si in discutiile cu alte 
state", se arata in raspunsul Ambasadei Israelului la solicitarea Mediafax. 
 
Presedintele PSD, Liviu Dragnea, a anuntat, duminica seara, ca sedinta de guvern cu 
reprezentantii Guvernului din Israel va avea loc in octombrie sau noiembrie. Vizita 
initiala era programata in luna august, dar a fost amanata. 
 
Prim-ministrul Viorica Dancila a avut, pe 25 aprilie 2018, o intrevedere cu premierul 
israelian, Benjamin Netanyahu, in cadrul vizitei oficiale intreprinse in Israel. La 
intrevederea cu Dancila, Benjamin Netanyahu a salutat adoptarea de catre Guvernul 
Romaniei a cadrului de lansare a dezbaterii privind relocarea ambasadei Romaniei la 
Ierusalim. 
 

http://www.ziare.com/liviu-dragnea/presedinte-psd/dragnea-anunta-cand-vor-veni-reprezentantii-guvernului-din-israel-la-bucuresti-1524378
http://www.ziare.com/liviu-dragnea/presedinte-psd/dragnea-anunta-cand-vor-veni-reprezentantii-guvernului-din-israel-la-bucuresti-1524378
http://www.ziare.com/vasilica-viorica-dancila/guvern/netanyahu-a-amanat-sedinta-comuna-de-guvern-romania-israel-fara-a-stabili-o-alta-data-1519714
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(Sursa: ziare.com) 
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